



GLOBAL IQLIM O'ZGARISHIDA LALMIKOR EKINLAR SELEKSIYASI VA YETISHTIRISH AGROTEKNOLOGIYALARIDAGI MUAMMOLAR VA ULARNING INNOVATSION YECHIMLARI



XALQARO ILMIY-AMALIY KONFERENSIYA

16-17 MAY, 2025 YIL

LALMIKOR DEHQONCHILIK ILMIY-TADQIQOT INSTITUTI

“GLOBAL IQLIM O‘ZGARISHIDA LALMIKOR EKINLAR SELEKSIYASI VA YETISHTIRISH AGROTEXNOLOGIYALARIDAGI MUAMMOLAR VA ULARNING INNOVATSION YECHIMLARI” MAVZUSIDAGI

Xalqaro ilmiy-amaliy konferensiya

AXBOROT XATI

HURMATLI HAMKASBLAR!

Sizlarni 2025-yil 16-17-may kuni Lalmikor dehqonchilik ilmiy-tadqiqot institutining “Global iqlim o‘zgarishida lalmikor ekinlar seleksiyasi va yetishtirish agrotexnologiyalaridagi muammolar va ularning innovatsion yechimlari” mavzusidagi Xalqaro ilmiy-amaliy konferensiyasida ishtirok etishga taklif qilamiz.

Konferensiya quyidagi sho‘balarda ish olib boradi:

	1- sho‘ba:	BOSHOQLI, DUKKAKLI DON, YEM-XASHAK VA MOYLI EKINLARINING FIZIOLOGIYASI, BIOTEXNOLOGIYASI, GENETIKASI, SELEKTSIYASI VA URUG‘CHILIGI.
	2- sho‘ba:	QISHLOQ XO‘JALIK EKINLARINI YETISHTIRISHNING RESURSTEJAMKOR AGROTEXNOLOGIYALARI, ATROF-MUHIT EKOLOGIYASI MUAMMOLARI HAMDA O‘SIMLIKLARNI HIMoya QILISHNING INNOVATSION YECHIMLARI.

Konferensiyaga O‘zbekiston Respublikasi Oliy Majlisi Senati a’zolari va Qonunchilik palatasi deputatlari, O‘zbekiston Respublikasi Vazirlar mahkamasi ma’sul xodimlari, O‘zbekiston Respublikasi Oliy ta’lim, fan va innovatsiyalar vazirligi, O‘zbekiston Respublikasi Qishloq xo‘jaligi vazirligi, Qishloq xo‘jaligida bilim va innovatsiyalar milliy markazi, AKIS, FAO, GEF, ICARDA, CIMMYT, USAID va boshqa xalqaro tashkilotlar, agroklaster rahbarlari va mutaxassislari, sohaga aloqador xorijiy va mahaliy ilmiy tadqiqot institatlari, oliy ta’lim muassasalari professor-o‘qituvchilar, tayanch doktorantlar, mustaqil izlanuvchilar, amaliyotchi mutaxassislar, talaba va magistrantlar taklif qilinadi.

Ma’ruza maqolalarini rasmiylashtirish tartibi:

1. Maqolalar o‘zbek, rus va ingliz tillarida qabul qilinadi. Maqola materiallari Microsoft Word matn muharririda rasmiylashtiriladi. Maqola hajmi kamida 4-5 bet, A4 formatda. Qog‘ozning chap hoshiyasi 3 sm, o‘ng hoshiyasi 1,5 sm, yuqori va pastki chetlari 2 sm, xat boshi 1,27 sm. Shrift o‘lchami 14, Times New Roman redaktorida, qatorlar oralig‘i 1,5 interval.
2. Maqola matni bo‘g‘in ko‘chirishlarsiz tekislanishi kerak. Jadvallar faol oynaning menyusidagi "Таблица" komandasini yordamida tuziladi. Excel jadvallaridan foydalanmaslik kerak. Jadvallar matn kengligiga to‘liq mos kelishi kerak. Chizmalar Jpg formatida bo‘ladi.
3. Adabiy manbalar matnda kvadrat qavs ichida adabiyot raqamining tartibini ko‘rsatib beriladi - [1,7]. Adabiyotlar maqola matni oxirida alifbo tartibida beriladi.
4. Microsoft Word va RTF formatlarida rasmiylashtirilgan materialning elektron

variantini telegram orqali 1-sho‘ba +99894-576-48-84, 2-sho‘ba +99893-297-81-45 raqamiga yuborish mumkin. Ilmiy ishlarni chop etish bepul.

5. Faylga birinchi muallifning familiyasi va maqola sarlavhasining dastlabki uchta so‘zini o‘z ichiga olgan nom beriladi. Matnning qog‘oz varianti uning elektron variantiga mos kelishi kerak.

6. Satrning yuqori chap burchagida maqolaning UDK raqami qo‘yiladi. So‘ngra 1 interval pastdan satr o‘rtasida bosh harflar bilan maqola nomi, 3 interval pastdan satr o‘rtasida kichik harflar bilan muallifning familiyasi, ismi va otasining ismi, ish joyi yoziladi.

7. Maqola annotatsiyasi uch tilda (o‘zbek, rus va ingliz) yozilishi shart. Shriftning kattaligi – 12. Qatorlar oralig‘i (interval) – 1) yozilishi lozim. So‘zlar soni kamida 70-80 tani tashkil etishi maqsadga muvofiq bo‘ladi. Kalit so‘zlar – (6-10 tadan kam bo‘lmagan) uch tilda o‘zbek, rus, ingliz tillarida beriladi.

8. Maqolaning mazmuni va berilgan ma'lumotlarning ishonchliligi uchun mualliflar javobgardir. Yuqoridaq talablarga javob bermaydigan ilmiy maqolalar tashkiliy qo‘mita tomonidan rad etilishi mumkin.

9. Konferensiya ishtirokchilariga elektron variantda sertifikat beriladi.

10. Konferensiya materiallari to‘plam shaklida elektron va bosma nashr etiladi.

**Ilmiy-amaliy konferensiyada ishtirok etish uchun taqdim etiladigan maqolalar
2025 yilning 1 mayiga qadar qabul qilinadi. Qabul qilinganligi to‘g‘risidagi ma'lumot 3 kun
ichida mualliflarga xabar qilinadi.**

Manzil: Jizzax viloyati, G‘allaorol shahri, Olimlar mahallasi, M.Omonov ko‘chasi 1-uy. tel: (0872) 432-14-48, e-mail: uzniizerno@yahoo.com.

Murojaat uchun telefonlar: A.Muratkasimov (+99893) 294-45-07; Z.O‘sarov (+99894) 197-16-27.

UO‘K 631.4

Maqolani rasmiylashtirish uchun namuna

LALMI TIPIK BO‘Z TUPROQLARNING AGROKIMYOVİY XOSSALARI

Boliyev Abror Sanayevich

Lalmikor dehqonchilik ilmiy-tadqiqot instituti

Annotatsiya (o‘zbek, rus, inliz tillarida).

Kalit so‘zlar (o‘zbek, rus, inliz tillarida):

Kirish.

Tadqiqot uslublari.

Tadqiqot natijalari va ularning muhokamasi.

Xulosa.

Foydalilanilgan adabiyotlar.



ПРОБЛЕМЫ СЕЛЕКЦИИ И АГРОТЕХНОЛОГИЙ ВЫРАЩИВАНИЯ БОГАРНЫХ КУЛЬТУР В УСЛОВИЯХ ГЛОБАЛЬНОГО ИЗМЕНЕНИЯ КЛИМАТА И ИХ ИННОВАЦИОННЫЕ РЕШЕНИЯ



МЕЖДУНАРОДНОЙ НАУЧНО-ПРАКТИЧЕСКОЙ КОНФЕРЕНЦИИ

16-17 МАЯ, 2025 ГОДА

Научно-исследовательский институт богарного земледелия

"Проблемы селекции и агротехнологий выращивания богарных культур в условиях глобального изменения климата и их инновационные решения"

приглашает вас принять участие в

Международной научно-практической конференции

ИНФОРМАЦИОННОЕ ПИСЬМО

УВАЖАЕМЫЕ КОЛЛЕГИ!

Научно-исследовательский институт богарного земледелия приглашает вас принять участие в Международной научно-практической конференции «**Проблемы селекции и агротехнологий выращивания богарных культур в условиях глобального изменения климата и их инновационные решения**», которая пройдет 16-17 мая 2025 года.

Конференция будет работать по следующим секциям:

	1-я секция:	Физиология, биотехнология, генетика, селекция и семеноводство зерновых колосовых, бобовых зерновых, кормовых и масличных культур.
	2-я секция:	Ресурсосберегающие агротехнологии выращивания сельскохозяйственных культур, экологические проблемы окружающей среды и инновационные методы защиты растений.

В работе конференции примут участие члены Сената Олий Мажлиса Республики Узбекистан и депутаты Законодательной палаты, представители Кабинета Министров, Министерства высшего образования, науки и инноваций, Министерства сельского хозяйства, Национального центра знаний и инноваций в сельском хозяйстве, а также представители международных организаций (AKIS, FAO, GEF, ICARDA, CIMMYT, USAID), руководители агрокластеров, специалисты, ученые, преподаватели вузов, докторанты, исследователи, практикующие специалисты, студенты и магистранты.

Требования к оформлению докладов и научных статей:

- Статьи принимаются на узбекском, русском и английском языках. Объем – не менее 4-5 страниц формата А4, поля: левое – 3 см, правое – 1,5 см, верхнее и нижнее – 2 см, абзацный отступ – 1,27 см. Шрифт – Times New Roman, размер – 14, межстрочный интервал – 1,5.
- Текст статьи должен быть выровнен без переносов слов. Таблицы создаются с помощью команды "Таблица" в Microsoft Word, использование таблиц из Excel не допускается. Иллюстрации принимаются в формате JPG.
- Ссылки на литературу указываются в квадратных скобках [1,7], а список литературы приводится в конце статьи в алфавитном порядке.
- Электронный вариант статьи в форматах Microsoft Word и RTF можно отправить через Telegram: 1-я секция - +99894-576-48-84, 2-я секция - +99893-297-81-45, либо на электронную почту. Научные публикации бесплатны.

5. Имя файла должно содержать фамилию первого автора и первые три слова из названия статьи. Бумажная версия статьи должна совпадать с электронной.
6. В верхнем левом углу указывается УДК, затем через один интервал – заголовок статьи заглавными буквами (по центру), через три интервала – фамилия, имя и отчество автора, его место работы.
7. Аннотация должна быть представлена на трех языках (узбекском, русском и английском), объем – не менее 70-80 слов. Ключевые слова (6-10 слов) также указываются на трех языках.
8. Ответственность за содержание статьи и достоверность информации несут авторы. Статьи, не соответствующие требованиям, могут быть отклонены оргкомитетом.
9. Участники конференции получат электронные сертификаты.
10. Материалы конференции будут опубликованы в сборнике в электронном и печатном виде.

Научные статьи для участия в научно-практической конференции принимаются до 1 мая 2025 года. Авторы будут уведомлены о принятии их материалов в течение 3 дней.

Адрес: Джизакская область, г. Галляарал, махалля Олимлар, ул. М.Омонова, д. 1.
Телефон: (0872) 432-14-48, e-mail: uznijizerno@yahoo.com

Контактные телефоны: А. Мураткасимов (+99893) 294-45-07; З. Усаров (+99894) 197-16-27.

Пример оформления статьи

УДК 631.4

АГРОХИМИЧЕСКИЕ СВОЙСТВА ТИПИЧНЫХ БОЗОВЫХ ПОЧВ В УСЛОВИЯХ БОГАРНОГО ЗЕМЛЕДЕЛИЯ

Болиев Аброр Санаевич

Научно-исследовательский институт богарного земледелия

Аннотация (на узбекском, русском и английском языках).

Ключевые слова (на узбекском, русском и английском языках):

Введение.

Методы исследования.

Результаты исследования и их обсуждение.

Заключение.

Использованная литература.



PROBLEMS IN RAINFED CROPS BREEDING AND CULTIVATION AGROTECHNOLOGIES UNDER GLOBAL CLIMATE CHANGE AND THEIR INNOVATIVE SOLUTIONS



INTERNATIONAL SCIENTIFIC AND PRACTICAL CONFERENCE

May 16-17, 2025

SCIENTIFIC RESEARCH INSTITUTE OF RAINFED AGRICULTURE

“PROBLEMS IN RAINFED CROPS BREEDING AND CULTIVATION AGROTECHNOLOGIES UNDER GLOBAL CLIMATE CHANGE AND THEIR INNOVATIVE SOLUTIONS”

International Scientific and Practical Conference INFORMATION LETTER

Dear Colleagues!

We invite you to participate in the International Scientific and Practical Conference on “Problems in rainfed crops breeding and cultivation agrotechnologies under global climate change and their innovative solutions” which will be held on May 16-17, 2025, at the Scientific Research Institute of Rainfed Agriculture.

The conference will be organized into the following sections

	Section 1	Physiology, Biotechnology, Genetics, Breeding and Seed Production of Cereal, Legume, Forage, and Oilseed Crops
	Section 2	Resource-Efficient Agro-Technologies for Crop Cultivation, Environmental Issues, and Innovative Solutions for Plant Protection.

The conference will be attended by members of the Senate and deputies of the Oliy Majlis of the Republic of Uzbekistan, officials of the Cabinet of Ministers, representatives of the Ministry of Higher Education, Science and Innovation, the Ministry of Agriculture, the National Center for Knowledge and Innovation in Agriculture, as well as international organizations such as AKIS, FAO, GEF, ICARDA, CIMMYT, USAID. Additionally, leaders and specialists of agro-clusters, representatives of foreign and local research institutions, university professors, PhD candidates, independent researchers, industry professionals, students, and master's degree candidates are invited.

Guidelines for Formatting Conference Papers:

1. Papers are accepted in Uzbek, Russian, and English. Manuscripts should be prepared using Microsoft Word. The length of the paper should be at least 4-5 pages in A4 format. Margins: left – 3 cm, right – 1.5 cm, top and bottom – 2 cm. Paragraph indentation – 1.27 cm. Font: Times New Roman, size 14, line spacing 1.5.
2. The text must be justified without hyphenation. Tables should be created using the "Table" command in the active menu. Excel tables should not be used. Tables must fit the text width entirely. Figures should be in JPG format.
3. References should be cited in square brackets within the text, indicating the source number, e.g., [1,7]. The reference list should be arranged alphabetically at the end of the paper.
4. The electronic version of the manuscript, formatted in Microsoft Word or RTF, can be submitted via Telegram: Section 1: +99894-576-48-84, Section 2: +99893-297-81-45. Scientific publications are free of charge.

5. The file name must include the first author's last name and the first three words of the article title. The printed version must match the electronic version.

6. The UDC (Universal Decimal Classification) number should be placed in the upper left corner of the first page. After one interval, the title of the paper should be centered in capital letters. After three intervals, the author's full name (last name, first name, patronymic) and affiliation should be written in lowercase letters.

7. The abstract must be provided in three languages (Uzbek, Russian, and English). Font size: 12, line spacing: 1. The abstract should contain at least 70-80 words. Keywords (6-10 words) should also be provided in all three languages.

8. **Authors are responsible for the content and accuracy of the information provided.** Papers that do not meet the above requirements may be rejected by the organizing committee.

9. Conference participants will receive an electronic certificate.

10. Conference materials will be published as an electronic and printed collection.

Papers submitted for participation in the scientific and practical conference will be accepted until May 1, 2025. Authors will be notified of acceptance within three days.

Address: Jizzakh region, Gallaaral city, Olimlar neighborhood, M. Omonov street, house 1. Tel: (0872) 432-14-48, E-mail: uzniizerno@yahoo.com

Contact phone numbers: A.Muratkasimov (+99893) 294-45-07; Z.Usarov (+99894) 197-16-27.

Sample Paper Formatting

UDK 631.4

AGROCHEMICAL PROPERTIES OF TYPICAL RAINFED GREY SOILS

Boliyev Abror Sanayevich

Scientific Research Institute of Rainfed Agriculture

Abstract (in Uzbek, Russian, and English).

Keywords (in Uzbek, Russian, and English):

Introduction.

Research Methods.

Research Results and Discussion.

Conclusion.

References.